
nabludatel@mail.orbitel.bg
0882/420 193 АБОНАМЕНТ

www. nabludatel. eu

19.06 - 06.07.2022г.

ИНФОРМАЦИЯТА Е НАЙ-ЦЕННАТА СТОКА

ИМА ЛИ ГОТОВНОСТ БИЗНЕСЪТ ДА УСВОИ 
7,55 МЛРД. ЛВ. ЗА ЗЕЛЕНИ ИНВЕСТИЦИИ?

Д-р икон. Розалина Козлева, управител на Ин-
фрапроект консулт

Българската икономика е една от най-ре-
сурсоемките в ЕС, изоставайки от държавите 
членки на общността по отношение на прила-
гането на принципа на кръгова икономика и 
по внедряване на екоиновационни дейности. В 
резултат на това енергийната интензивност на 
българската промишленост остава най-висока 
в ЕС, при почти тройно по-високо ниво спрямо 
средното за ЕС.

На 18 май 2022 Европейската комисия стар-
тира Плана REPowerEU насочен към спестява-

не на енергия, диверсификация на енергийните 
доставки и ускорено внедряване на възобновяема 
енергия в домовете, индустрията и производство-
то на електроенергия. Дългосрочните цели за 2030 
г. са повишени:

• Целевият дял на енергията от възобновяеми из-
точници в брутното крайно потребление на Съюза 
на енергията се повишава от 40% на 45%.

• Целта за намаляване на потреблението на енер-
гия се повишава на 13% от 9%.

От гледна точка повишаване цените на енергий-
ните ресурси, всички ползватели на електроенер-
гия следва да се ориентират към енерго-ефективни начини на използване на 
ресурсите. Значително по-високите цени за електрическата енергия са вече 
факт и, независимо от мерките на правителството, въздействието им върху 
цялата икономика ще бъде все по-осезаемо. За бизнеса това означава анализ 
и оптимизация на разходите,  от една страна, и внедряването на мерки за 
енергийна ефективност и инвестиции във възобновяеми енергоизточници, 
от друга. Това се отнася не само за производствените предприятия, но и всич-
ки потребители на електрическа енергия и горива.

Какви са възможностите?
В основата за реализация на плана REPowerEU е Механизмът за възстано-

вяване и устойчивост. В Националния план за възстановяване и устойчивост 
са предвидени средства в размер на 7.55 милиарда лева за реализация на про-
екти и реформи по компонент „Нисковъглеродна икономика“.

Основни направления в този компонент, насочени към бизнеса са:
•   Механизъм за финансиране на проекти за енергийна ефективност и въз-

обновяеми източници заедно със сметките за енергия;
•   Стимулиране на производството на електроенергия от ВЕИ;
•   Схема за подпомагане на пилотни проекти за производство на зелен во-

дород и биогаз;

ЕНЕРГЕТИКА

Поздравява  всички  работници, служители 
и колеги от НЕК ЕАД, предприятие Язовири и 

каскади, Напоителни системи и 
EVN по случай  

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!
С благодарност  за професионализма и за 

коректното сътрудничество, пожелавам още по-
ползотворна успешна работа! Да си пожелаем силна 

и стабилна енергетика за България,
здраве, радост и удовлетворение от трудната 

професия! 

От ЕНЕРГО-ПРО БЪЛГАРИЯ ЕАД

ЕНЕРГО – ПРО БЪЛГАРИЯ ЕАД„ТЕХНОИНЖЕНЕРИНГ” ЕООД поздравява 
всички  свои колеги, възложители и 

партньори по случай 
Деня на енергетика. Деня на енергетика. 

Пожелаваме най-вече здраве и 
благополучие! 

Да отстояваме с 
чест и достойнство 
професионализма 
в изграждането 
и развитието на 
българската енергетика!

РУДИН ООДРУДИН ООД
Поздравява колегите 

си енергетици с 
професионалния  им 
празник - 

ДЕНЯ  НА ЕНЕРГЕТИКА!
    Ние, енергетиците, неведнъж сме 

доказвали, че се справяме с трудностите, че 
умеем да се трудим съзидателно и упорито, 
че сме носители на доверие, творчество и 
воля.

     Нека си пожелаем много 
успехи и удовлетворение, 
признание и уважение за труда 
ни!

ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!
От ръководството

БРОЙ 509 год. XXI

Д-р икон. Розалина Козлева

на стр. 2

АСОЦИАЦИЯ НА 
БЪЛГАРСКИТЕ 

ЕНЕРГИЙНИ 
АГЕНЦИИ
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ДЖИ СИ АР

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!

Анализи, управленски и проектантски решения за енергийната индустрия

Поздравява своите служители и партньори, 
ръководствата, работниците и служителите от всички 
енергийни компании в  страната  по случай 

Сектор Енергетика е основен гарант за националната 
независимост и икономически просперитет на 
Република България.

 Със своя труд и професионализъм българските 
енергетици винаги са постигали успехи, независимо от 

предизвикателствата и трудностите на времето. 
С благодарност за коректното сътрудничество и за 

успехите, които продължаваме да постигаме заедно, 
желая здраве, радост и удовлетворение!

ОТ РЪКОВОДСТВОТО

info@gcr.bg 

Скъпи колеги,Скъпи колеги,
Енергетиката е ключов отрасъл за Енергетиката е ключов отрасъл за 

развитието на икономиката и Вашият труд развитието на икономиката и Вашият труд 
е безценен капитал за цялото общество. е безценен капитал за цялото общество. 

Съзнаваме огромната отговорност Съзнаваме огромната отговорност 
на работа Ви и ценим високия Ви на работа Ви и ценим високия Ви 

професионализъм.професионализъм.
Благодарим Ви за всеотдайността иБлагодарим Ви за всеотдайността и  

трудолюбието!трудолюбието!
Пожелаваме на Вас и Вашите семейства Пожелаваме на Вас и Вашите семейства 

здраве и благоденствие!здраве и благоденствие!
ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!

Ръководството на „ТЕЦ Марица изток 2” Ръководството на „ТЕЦ Марица изток 2” 
ЕАД поздравява всички свои служители и ЕАД поздравява всички свои служители и 

партньори по случай предстоящия на партньори по случай предстоящия на 
19 юни професионален празник 19 юни професионален празник 

Ден на енергетика!Ден на енергетика!

МРЕЖОВИ ЕКСПЛОАТАЦИОНЕН РАЙОН
Стара Загора, тел.: 042/ 619 708, факс: 042/ 602 957

Поздравява всички свои  служители и колеги  по случай   
ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИК А! 

С благодарност за професионализма на всички служители на 
МЕР – Стара Загора, пожелавам здраве и удовлетворение от 

отговорната професия, която продължавате да изпълнявате 
денонощно и целогодишно, за да стигат топлина и светлина във 
всеки дом. 

Живот, здраве и благополучие на всички 
български енергетици!

Спорен труд и много успехи, за да продължите да се справяте с 
предизвикателствата на времето! 

ЧЕС ТИТ ПРА ЗНИК!
Инж. Стоян Петров

Ръководител МЕР – Стара Загора

ФЕДЕРАЦИЯ “ЕНЕРГЕТИКА”ФЕДЕРАЦИЯ “ЕНЕРГЕТИКА”
П О Д К Р Е П АП О Д К Р Е П А

Димитър Чалъков
Председател

Уважаеми енергетици от ТЕЦ Уважаеми енергетици от ТЕЦ 
Марица Изток 2 и комплекса Марица Марица Изток 2 и комплекса Марица 
Изток,  Изток,  

Уважаеми колеги от цялата страна,Уважаеми колеги от цялата страна,
Приемете искрени поздравления по случай Приемете искрени поздравления по случай 

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!
Предизвикателствата пред енергетиката на България Предизвикателствата пред енергетиката на България 

изискват от нас висока гражданска и професионална изискват от нас висока гражданска и професионална 
отговорност, висока компетентност, иновативни  решения. Ние, енергетиците,  отговорност, висока компетентност, иновативни  решения. Ние, енергетиците,  
посрещаме предизвикателствата с оптимизъм и увереност в собствените посрещаме предизвикателствата с оптимизъм и увереност в собствените 

сили и знания. Ние, енергетиците, с надежда очакваме вярната посока за сили и знания. Ние, енергетиците, с надежда очакваме вярната посока за 
енергийната независимост на България! Ние, енергетиците, сме готови да енергийната независимост на България! Ние, енергетиците, сме готови да 
защитаваме нашите права и българската енергетика!защитаваме нашите права и българската енергетика!

ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!

www.tecbd.com 

Уважаеми работници и служители на ТЕЦ БОБОВ ДОЛ,
Уважаеми колеги – енергетици от цялата страна,
Приемете искрените ми поздравления по случай 

 ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!
В дни на безпрецедентни глобални кризи, енергетиката става все по-

ясно различима в ролята си за обезпечаване на световните  икономики. 
 Да си пожелаем мъдри и ефективни решения за българската 

енергетика. 
Да си пожелаем още много реализирани проекти в ТЕЦ Бобов Дол, 

много здраве, вяра и сили, за да защитим за пореден път отговорността, 
компетентността и иновативността на нашата 
професия!
ЧЕСТИТ ПРАЗНИК! Инж. Любомир Спасов

Изп. директор

София, www.transenergo-bg.com

Поздравява колегите и партньорите от енергийния 
бранш и работещите в системата на електротранспорта в 
страната по случай

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!
Приемете нашите уважения и признателност, заедно с 

пожелания за здраве, благополучие и добро бъдеще! 
Нека и занапред, с упоритост и постоянство, да 

развиваме нашите трудни и отговорни професии в 
сферата на енергетиката и на електротранспорта. С 

пожелание за успешно 
партньорство и добра екипна 
работа, 
ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!

Инж. Милена Каракашева
Директор

СТОЛИЧЕН ЕЛЕКТРОТРАНСПОРТ-ЕАД
Под. „Трансенерго и РП“

•   Либерализация на пазара на електрическа енергия; 
•   Схема в подкрепа на изграждането на минимум 1.4GW ВЕИ 

и батерии; 
В момента тече оценка на държавния административен ка-

пацитет за управление на тези средства и е публикуван проект 
на Постановление на МС за определяне на органите и струк-
турите, отговорни за изпълнението на Плана, като до края на 
текущата година следва да бъдат разработени първите схеми за 
финансиране. 

Компанията, която ръководя, е с 20-годишен опит в областта 

на бизнес планирането, подготовката и оценката на проекти 
и сме запознати с това, колко е важно бизнесът да бъде под-
готвен и проактивен. Това е свързано с подготовка на про-
ектите и обосновка на инвестициите от гледна точка на въз-
вращаемост, изчисляване въздействието на инвестициите за 
редуциране на емисиите на парникови газове и други важни 
индикатори, необходими за оценка на проектните предложе-
ния от финансиращите институции.

www.infrapro.com 

ИМА ЛИ ГОТОВНОСТ БИЗНЕСЪТ ...от стр. 1
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КОНТУРГЛОБАЛ КЪМ 
ВЪГЛЕРОДНО НЕУТРАЛНО 

БЪДЕЩЕ

З Е Л Е Н А Т А  Е Н Е Р Г И Я  Щ Е  П О Ч А К А

МЕЖ ДУНАРОДНИЯТ ЕНЕРГИЕН 
ФОРУМ 2022

ЕЛЕКТРОЕНЕРГЕТИКА
ТЕЦ AES С ПРОИЗВОДСТВЕН РЕКОРД

През май 2022 г. центра-
лата произведе 38% повече 
електроенергия в сравне-
ние със същия месец на ми-
налата година, съобщиха 
от пресцентъра на компа-
нията. Това е най-голямото 
месечно производство, ре-
ализирано за месец май, от 
пускането на централата в 
експлоатация до днес, сочи 
анализ на производствени-
те резултати на най-модер-
ната въглищна централа 
в България. През месец 
май централата осигури за 
българските домакинства 
345 029 МВтч. електрое-
нергия, което означава, че 
всеки десети киловатчас 
електроенергия, използван 
в България, е бил генери-
ран от двата блока на ТЕЦ 
AES Гълъбово. Това е на-
деждна електроенергия, 
произведена от български 

SCHNEIDER ELECTRIC УСКОРЯВА ПРЕХОДА СИ 
КЪМ УСТОЙЧИВА ИНДУСТРИЯ ОТ СЛЕДВАЩО 

ПОКОЛЕНИЕ

енергиен ресурс. ТЕЦ 
AES Гълъбово използва 
само местни лигнитни 
въглища, като за 2021 г. 
е купила близо 21% от 
добитите  в държавни-
те Мини Марица- изток 
лигнити. А това гаранти-
ра не само енергийната 
сигурност на страната, 
но и работни места за 
хиляди миньори. 

ТЕЦ AES Гълъбово и 
ВяЕЦ Свети Никола 
осигуриха 11% от обща-
та потребена в страна-
та електроенергия през 
май тази година. За този 
месец най-големият вя-
търен парк произведе 
близо 15 500 МВтч. зеле-
на електроенергия. Това 
се равнява на средната 
месечна консумация на 
близо 45 000 български 
домакинства. 

КонтурГлобал и Министерството на 
енергетиката подписаха необвързващ ме-
морандум за разбирателство за проучва-
не на инвестиции в енергийния сектор на 
България, съобщиха от пресцентъра на 
компанията. 

КонтурГлобал ще проучи възможностите 
за инвестиции във възобновяеми  енергий-
ни източници,   системи за съхранение на 
енергия от батерии (BESS),  системи за ула-
вяне и съхранение на въглероден диоксид 
(CCS), съоръжения   за комбинирано про-
изводство на енергия и съвместно изгаряне  
на  алтернативни горива, ориентирани към 
постигане на климатичните цели на Евро-
пейския съюз.

-И в момента ползваме руски газ, 
който обаче купуваме от Гърция, 
категоричен е енергетикът с над 
40-годишен стаж инж. Стоян Зайков. 
Според него енергетиката ни про-
дължава да се управлява от калинки 
и послушковци, които робуват на 
чужди интереси:

-Енергетиката е тежък отрасъл, 
който не допуска некомпетентност.  
За съжаление в  нея властват калин-
ките, за които не е страшно, че Бълга-
рия губи. За тях е важно, че определе-
ни хора печелят, отбеляза инж. Стоян 
Зайков. Той се спря на желанието на 
правителството да скъса всякакви 
отношения с Газпром: 

-Повтарям, че ползваме руски газ, 

Ще се проведе от 28 юни до 1 юли в Междуна-
родния дом на учените Ф. Ж. Кюри в курорт Св. 
Св. Константин и Елена, информира проф. Бон-
чо Бонев председател на НТС на енергетиците в 
България (НТСЕБ) – организатор на престижния 
научен форум. - Участват учени, специалисти и 
представители на предприятия, фирми и орга-
низации, които са активни в България и жела-
ят да развиват своята дейност у нас и в бъдеще. 
Ще бъде осигурена съдържателна и отговорна 
дискусия за всички партньори в енергийния сек-
тор – държавни власти, енергийни предприятия, 
учени, специалисти, енергетици и потребители. 
Ще бъде предоставена възможност на организа-
циите и фирмите не само да рекламират своята 

За няма и месец време Schneider 
Electric обяви 3 свои нови съ-
бития. След като спечели първа 
награда  в категорията Зелена 
инициатива на b2b Green awards 
2022 с конкурса си за дигитална 
трансформация на българската 
индустрия Стартирай 4.0, на Ха-
новерския панаир компанията 
представи няколко свои инова-
ции за ускоряването на пътя към 
нетни нулеви емисии. Чрез тях 
Schneider Electric ускорява прехо-
да си към устойчива индустрия от 
следващо поколение като намаля-

ва консумацията на електрическа енергия с 50% в своя 
пакет за управление на двигатели;  разширява гамата си 
от зелени дигитални разпределителни устройства средно 
напрежение с GM AirSeT™, който не съдържа SF6;  про-
дължава да повишава устойчивостта на бизнеса на свои-
те клиенти и да разширява плана си с услуги за поддръж-
ката на задвижвания с променлива скорост, базирана на 
превантивност и на текущото състояние. В началото на 
юни Schneider Electric, лидерът в дигиталната трансфор-
мация на енергийното управление и автоматизацията, 
публикува три независими проучвания за това къде се 
намират ИТ секторът и центровете за данни по пътя към 
постигането на ИТ операции с нулев въглероден отпеча-
тък. Анализаторските компании 451 Research, Forrester 
и Canalys установяват, че в центровете за данни и в ИТ 
сектора е налице несъответствие между схващането на 
компаниите за това на какъв етап се намират, и прила-
гането на програми за устойчивост през целия жизнен 
цикъл в тяхната ИТ инфраструктура. 26% от участници-
те се самоопределят като такива, които имат програми за 
устойчивост през целия жизнен цикъл, обхващащи цяла-
та инфраструктура, докато само 14% предприемат дейст-
вия за внедряването на тези програми. Освен това според 
направения анализ 22% не приемат устойчивостта като 
основен фокус, въпреки че може да имат инициативи за 
енергийна ефективност за подобряване на специфични 
области на дейността си. 

Компанията съобщи и за още няколко свои инова-
ции, насочени към устойчивостта на центровете за дан-
ни и ИТ специалистите: новата партньорска програма 
mySchneider за ИТ сектора, Модулният център за данни 
Easy Modular Data Center All-in-One Solution, Разширява-
не на функциите на софтуера на EcoStruxure IT DCIM.

Калина Петкова, мениджър 
маркетингови комуникации на 

Schneider Electric България с 
наградата за Зелена инициатива 

дейност, но и да установят 
делови контакти с партньори 
от страната и чужбина, каза 
още проф. Бонев. Той спо-
мена и някои от основните 
теми, които ще се обсъждат 
на конференцията: страте-
гически и структурни про-
блеми на енергетиката, про-
гнозиране и оценка на риска, 
либерализация, маркетинг, 
законодателство, интегра-
ция и интернационализация в енергийния сектор, ново 
строителство и модернизация на централи, конвенцио-
нални, ядрени и комбинирани електроцентрали, газо-
снабдяване, ефективно използване на енергията, ВЕИ, 
децентрализирани енергийни системи, светлина и свет-
линни технологии, водородна енергетика и др. 

Проф. Бончо Бонев

купувайки го от 
Гърция. Алтерна-
тива е азерският 
газ. Азербайджан 
произвежда го-
дишно около 23-
24 млрд. куб. м. 
газ, 15-16 млрд., от 
които използва за 
собствени нужди.  
7 млрд. от остана-
лото количество се вземат от Турция и остава 
съвсем малко  газ. Немалка част от азерския газ 
всъщност е на Газпром. 

Азерският газ засега е по-евтин, тъй като цената 
се изчислява по друга формула, в която основен 
показател е цената на нефта. И тъй като не можем 
да мислим, че специалистите от Азербайджан са 

некомпетентни, мисля че по-ниската продажна цена 
преследва други цели. Сега формулата се смени и по-
голямата част от цените се определят от   борсата. За 
да имаш изгодна цена на газа, трябва да сключваш 
дългосрочни договори. За мен войната между Украй-
на и Русия е предизвикана, за да стане шистовият газ 
продаваем. 

Инж. Стоян Зайков не подмина и темата за съдбата 
на бъдещето на Маришкия басейн:

-ТЕЦ Марица-изток 3 вече има нов американски 
собственик. От това България може само да спечели. 
Никога американски консорциум не би купил въ-
глищна централа, без предварително да си е начертала 
план, че тя има суровина и ще работи поне още 30-40 
години. Зелената енергия ще почака. Явно е, че новите 
ни американски братя ще натиснат ЕС, така че тя да 
се забави. Абсурд е американски инвеститор да дава 
пари за нещо, което след 2-3 години ще бъде ликви-
дирано. 
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Инж. Стоян Зайков 
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МИНСТРОЙ ХОЛДИНГ НА 70САБОТАЖ ЛИ Е ПЛАНИРАНИЯТ СКОК НА 
КОНЦЕСИОННИТЕ ПЛАЩАНИЯ

ТРЯБВА ЛИ ДА СТАРТИРАТ ПРОУЧВАНИЯТА ЗА ИЗКОПАЕМИ СУРОВИНИ?
МИННА ПРОМИШЛЕНОСТ

-Малко компании могат да се 
похвалят с такава история и успе-
хи. Вие издържахте теста на вре-
мето и устояхте на политическите 
и икономическите превратности 
заради упоритостта и отговор-
ността на миньорската професия. 
С тези думи президентът Румен 
Радев се обърна към МИНСТРОЙ  
ХОЛДИНГ по повод 70-годишния 
им юбилей, който беше отбелязан 
на стилна церемония в най-новата 
сграда на компанията NV Tower. 
Годишнината на минната ком-
пания с най-дългогодишен опит 
беше уважена от вицепремиери-
те Гроздан Караджов и Борислав 
Сандов, енергийния министър 
Александър Николов, социалния 
Георги Гьоков, председателя на КЕВР Станислав Тодоров, председателя на КРИБ Кирил 
Домусчиев, на АИКБ Васил Велев, на БСК Добри Митрев, на КНСБ Пламен Димитров 
и на КТ Подкрепа Димитър Манолов, както и от основателя на синдиката Константин 
Тренчев, кмета на Бургас Димитър Николов и представители на минната индустрия.

-Напоследък дебатът за икономиката и енергетиката става все по-актуален, но тър-
сейки най-доброто решение за България да не забравяме, че в основата им седят мин-
ното дело, инженерството и транспортната инфраструктура. Това са сектори със стра-
тегическо значение за всички останали отрасли, за икономически растеж, енергийна 
независимост, конкурентоспособност, изтъкна Радев. И благодари на МИНСТРОЙ, че 
е положила основите на почти всички ключови обекти в страната, както и че се бори с 
демографската криза, давайки препитание и подкрепа на хората в малки и отдалечени 
населени места.

Български енергиен и минен 
форум категорично възрази сре-
щу публикуваната за обществено 
обсъждане нова наредба за кон-
цесионните плащания, съобщи 
председателят на форума инж. 
Иван Хиновски. Действащата по-
настоящем наредба (ПМС 127) 
доказа през годините правил-
ността  на заложените в нея прин-
ципи, методи и стойностни нива 
за определяне на концесионните 
плащания, възприети от инвес-
титорите като обективни и спра-
ведливи, се казва в становището на БЕМФ, изпратено до пра-
вителство и ресорни министерства. Фактът, че близо 20 години 
наредбата е изменена и допълнена само веднъж, е достатъчно 
красноречив за нейните качества. Предлаганият проект по съ-
щество възприема изцяло заложените в действащата наредба 
принципи и методи за определяне на концесионното плащане, 
но драстично увеличава техния минимален и максимален раз-
мер до абсурдни стойности.

Увеличението на концесионното плащане при добив на нефт 
и газ е 2 пъти, при твърдите горива – 2,5 пъти, при металите 
от 3 до 5 пъти, при индустриалните минерали, строителните и 
скално – облицовъчните материали – 2 пъти.  Такова драстично 
увеличение в условията на икономическа и енергийна криза е 
контрапродуктивно, опасно за развитието на минно-добивния 
отрасъл, енергийната независимост и икономиката на страната 
като цяло. В частност относно развитиеto на енергетиката и по-
стигане на енергийна независимост, двукратното увеличение на 
концесионното плащане за добив на нефт и газ неминуемо ще 
доведе до отлив и спиране на инвестиции в търсенето, проучва-
нето и добива на нефт и газ. И това на фона на задълбочаващата 
се енергийна криза в България и ЕС. Предприемането на така-
ва стъпка в условията на криза говори за липса на компетент-
ност относно развитието на минно-добивната промишленост и 
енергетиката или за саботирането развитието на тези сектори. 

Разбираем е стремежът на правителството за повишаване на 
приходите в държавния бюджет, но възприетият подход е край-
но неудачен. Съществуват практики за постигане на тази цел 
без влошаване на инвестиционната среда. 

Отпадна ли от дневния ред на сегашните уп-
равляващи съоръжението за улавяне на въгле-
роден диоксид в Марица изток?

-В контекста на настоящата геополитическа и 
ресурсна криза в световен мащаб, разработката за 
улавяне на въглеродния диоксид изостава спрямо 
решенията, които трябва да се търсят за критич-
ните проблеми от днес за утре. Но улавянето на 
въглеродния диоксид не може да отпадне от днев-
ния ред на което и да е правителство, предвид европейската дългосрочна визия за 
климата. Всяко решение в енергетиката и индустрията е с хоризонт 5- 10 години. 
Дори и в подобни кризисни моменти иновациите трябва да вървят паралелно с 
решаването на ежедневните проблеми. Защото отново ще дойде момент, в който 
дълго отлагано решение ще трябва да бъде дадено сега и веднага. Иновациите 
дават решения, но не сега и веднага – те са дълъг процес. 

Минно-геоложкият, Химикотехнологичният и Техническият университет за-
вършиха наесен проучването си на международния опит и на различни типове 
работещи технологии за улавяне на въглероден диоксид. Следващ етап, и той 
трябва да се активира, са предпроектните проучвания. От министерството лично 
ми засвидетелстваха разбиране за необходимостта от продължаване на проекта. 

Нямам експертизата, за да оценявам проекта за изграждането на батериен 
комплекс в Марица – изток. Категоричното ми мнение обаче е, че територията на 
комплекса е толкова голяма, че върху нея могат да се разработват множество ино-
вации, които да не бъдат за сметка на въгледобива. Необходими са задълбочени 
изследвания, за да се оцени каква част от тях да влязат в енергийния „менидж-
мънт на държавата“. Необходимо е с тях да бъде запознавано и обществото, което 
в крайна сметка ще вземе решение за енергийното бъдеще на държавата. 

Има ли България потенциал за геотермална енергетика? 
-Чисто научно и експертно, геотермална енергетика в България е възможна. 

Разполагаме с данни от дълбоко сондиране, което се е случвало през 90-те. Има-

Броят е приключен редакционно на 14 юни.

С
т

ра
ни

ца
т

а 
по

дг
от

ви
 П

ен
ка

 П
А

РА
Ш

К
ЕВ

О
ВА

М И С Ъ Л
НА БРОЯ

Половината хора имат 
какво да кажат, но не 

могат, а другата
 половина нямат какво 

да кажат и въпреки 
всичко го повтарят 
през цялото време.

Робърт Фрост

Доц. д-р инж. Иван Митев, изп. директор на Българската минно – геоложка камара, пред Наблюдател Енергетика - мини
ме няколко находища  с необходимите високи температурни градуси над 80. 
Похвално е, че подобно проучване, изискващо немалко време, влезе като 
перо в Плана за възстановяване и устойчивост. То ще даде конкретни дан-
ни за наличност и параметри на инсталациите. От изключителна важност е 
обществеността да разбере, че производството на еленергия от геотермални 
източници не вреди на балнеологията и минералните води. То се осъщест-
вява на значително по-големи дълбочини и използва температурните гре-
диенти на съответните разломни зони и геоложки структури. Извлича се 
единствено температурата на водата без директното й участие. В съседните 
страни това вече се прави. 

Не трябва ли да се рестартират и проучванията за нефт и газ? 
-Проучвания трябва да има. За съжаление обществото има погрешно 

виждане, че те могат да навредят на околната среда. В действителност те са 
основен етап, който дава реална преценка за наличност, за количества и за 
приложима технология. Едва след това се преценят риск, доходност, ползи. В 
момента фракингът се сатанизира без дори да знаем дали това би била под-
ходящата технология. Проучванията изискват финансов ресурс, който е рис-
ков. Финансират се или от държавата, със средства на данъкоплатеца, или 
с частни инвестиции. Но е изключително важно да се правят – независимо 
дали за нефт, газ, облицовъчен материал и пр. И това, смятам, стана ясно на 
всички. Лошото е, че го научихме по трудния начин – след пандемия и вое-
нен конфликт. Изкопаемите суровини се класифицират по значимост като 
местни, регионални и световни. Свидетели сме как кръгът на световните се 
затваря. И ако не търсим критичните суровини при нас – както в национа-
лен, така и в европейски план, няма как да се развиваме в бъдеще. И вместо 
на това да ни учат кризите, по-добре е като общество да мислим  за ресурси-
те, които биха осигурили нормално развитие. Без добивната промишленост 
и енергетиката, в единомислие с цялото общество, няма как да се развиваме. 
Това е бъдещето, което ни очаква. 

Доц. д-р инж. Иван Митев

 Инж. Иван Хиновски
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ПОЗИЦИЯ НА БУЛАТОМ

ЗНАЧЕНИЕ НА ЯДРЕНАТА ЕНЕРГЕТИ-
КА ЗА ОСИГУРЯВАНЕ НА ЕНЕРГИЙНАТА 
СИГУРНОСТ НА СТРАНАТА

Според Интегрирания национален план 
за енергетика и климат (ИНПЕК) в периода 
2030-2040 г. делът на ядрената енергия трябва 
да достигне 45% и 60% (съответно през 2035 
г. и 2040 г.) от общото нетно производство 
на електроенергия. Това определя ключовото 
значение на производството на електроенер-
гия от АЕЦ за осигуряване на енергийната си-
гурност в периода не само до 2040 г., но и през следващите десетилетия. Към 
2040 г. страната трябва да разполага с 4000 MW ядрени мощности, които да 
осигурят:

• необходимото базово производство на електроенергия и • условия за 
реализация на други проекти, свързани с декарбонизацията на електроенер-
гийния сектор. 

Понастоящем, потвърденият експлоатационен ресурс на блокове 5 и 6 на 
АЕЦ „Козлодуй“ е съответно до 2047 г. и до 2051 г. В този период следва да се 
осигури и изграждането на заместващи мощности които: 

• да осигурят 30% от общото брутно производство на електроенергия на 
страната при 

• съхраняване на аналогичната надеждност, разполагаемост и прогнози-
руемост. Това може да бъде постигнато единствено чрез изграждане на нови 
ядрени мощности:

• в действие достатъчно рано преди извеждането от експлоатация на бло-
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18 ГОДИНИ ДЪРЖАВНО ПРЕДПРИЯТИЕ „РАДИОАКТИВНИ ОТПАДЪЦИ“

БЪЛГАРИЯ НЕ МОЖЕ ДА СЕ СПРАВИ БЕЗ ВЪГЛИЩНИТЕ ЦЕНТРАЛИ

Държавно предприятие „Радиоактивни 
отпадъци” (ДП РАО) е създадено на 1 януари 
2004 г. с  решение на българското правител-
ство на основание на Закона за безопасно из-
ползване на ядрената енергия. 

На 8 юни 2004 г. е  съдебната регистрация 
на Предприятието. От 2008 г. е прието тази 
дата да се отбелязва като официален праз-
ник на ДП РАО.

Безопасното управление на радиоактив-
ните отпадъци (РАО) – на всички етапи от 
генерирането до погребването, изисква на-
ционална рамка, която гарантира политиче-
ски ангажименти, ясно разпределение на от-
говорностите, както и че при необходимост 
ще са на разположение достатъчно научни, 
технически и финансови ресурси. Предвид 
характера на дейността трябва също да бъдат 
осигурени публични информация и участие 
в процеса на вземане на решения.

България има точно дефинирана поли-
тика в областта на управлението на РАО. 
От позицията на ясна морална отговорност 
към бъдещите поколения още през 2004 г. 
българската държава създаде специална ор-
ганизация, която бе натоварена с грижата 
за безопасно управление на всички ниско- и 
средноактивни радиоактивни отпадъци в 
страната – Държавно предприятие „Радиоак-
тивни отпадъци” (ДП РАО). Приоритетна за-
дача на Предприятието е да опазва околната 
среда, обществото и бъдещите поколения от 

кове 5 и 6 на АЕЦ „Козлодуй“ с цел: • съхраняване и след 2050 г. на изграденият 
още през 2040 г. баланс в структурата и управлението на електрогенериращите 
мощности и • дългосрочно осигуряване на базова електроенергия от 4000 MW 
ядрени мощности с разполагаем срок на експлоатация до и след 2100 г.

Това е в съответствие и с други дългосрочни оценки за необходимото разви-
тие на електроенергийните системи в региона:

• Според МААЕ производството на ядрена електроенергия в региона на Из-
точна Европа ще се запази и ще се увеличи до 2050 г. с между 30% и 100% в срав-
нение с 2019 г.

ЯДРЕНАТА ЕНЕРГЕТИКА КАТО ЕЛЕМЕНТ ОТ НАЦИОНАЛНИТЕ ПРО-
ГРАМИ ЗА РАЗВИТИЕ

Изграждането на 2000 MW нова ядрена мощност, която поетапно да бъде въ-
ведена в експлоатация и заедно с 5-ти и 6-ти блок на АЕЦ “Козлодуй” да осигури 
енергийната сигурност на страната и региона е ключов елемент в изпълнение-
то на под-приоритет 4.2. „Преход към нисковъглеродна икономика“, област на 
въздействие 4.2.д „Електроенергийна инфраструктура и енергийна сигурност“ 
на националната програма България 2030. Съгласно националния план 2038 г. е 
определена като краен срок за прекратяване използването на въглища за произ-
водство на електроенергия. Същевременно планът не коментира по измененията 
в енергийния микс при производството на електроенергия в дългосрочен план и 
въпросите с осигуряването на енергийната сигурност на страната, остават прио-
ритет на ИНПЕК, който предвижда 4000 MW ядрени мощности към 2040 г.

За перспективните направления за развитие на ядрената енергетика у нас, 
според БУЛАТОМ, четете в следващия брой на Наблюдател Енергетика – мини. 
(За пълния текст на документа, подписан от Булатом: 0885 568 438)

ОТНОСНО НЕОБХОДИМОСТТА ОТ ОСИГ УРЯВАНЕ НА УСЛОВИЯ ЗА УСТОЙЧИВО РАЗВИТИЕ НА БЪЛГАРСКАТА ЯДРЕНА ЕНЕРГЕТИКА
Продължава от бр. 508

Д-р инж. Богомил Манчев

въздействието на добитите в промишленос-
тта, енергетиката, медицината, научноизсле-
дователската дейност и бита радиоактивни 
отпадъци. 

Държавно предприятие „Радиоактивни 
отпадъци“ е юридическо лице по смисъла 
на чл. 62, ал. 3 от Търговския закон, образу-
вано на основание чл. 78, ал. 1 от Закона за 
безопасно използване на ядрената енергия 
(ЗБИЯЕ), със седалище – Главно управление 
в гр. София, и със специализирани поделения 
(СП) в страната:

• СП „Постоянно хранилище за радиоак-
тивни отпадъци – Нови хан“

• СП „Радиоактивни отпадъци – Козло-
дуй“

• СП „Извеждане от експлоатация 1-4 
блок“

• СП „Национално хранилище за радиоак-
тивни отпадъци“

ДП РАО е национален оператор по упра-
вление на радиоактивните отпадъци извън 
обектите, в които те се генерират, в съответ-
ствие с Националната стратегия за управле-
ние на ОЯГ и РАО и с добрите международни 
практики. Основната дейност е свързана със 
събирането, манипулирането, предварител-
ната обработка, преработката, кондициони-
рането, съхраняването и погребването на 
радиоактивните отпадъци, включително из-
веждането от експлоатация на съоръженията 
за управление на РАО. 

През 2005 г. българското правителство със свое реше-
ние възложи на ДП РАО изграждането на Национално 
хранилище на ниско- и среднорадиоактивни отпадъци 
(НХ РАО).  През 2017 година, след изпълнение на всич-
ки подготвителни етапи и получаване на необходимите 
разрешения  започна изграждането на съоръжението на 
площадка „Радиана“ - в двукилометровата зона с кон-

тролиран достъп на АЕЦ „Козлодуй“.
НХ РАО представлява съоръжение с многобариерна 

защита. Радиоактивните отпадъци ще бъдат обезопася-
вани и поставяни в стоманенобетонни кубове. Предвиж-
да се капацитетът на НХ РАО да бъде 138 200 куб. метра. 
Хранилището ще бъде от повърхностен траншеен тип. То 
ще се състои от няколко стоманобетонни конструкции 
(модули), разделени от вътрешни преградни стени на 
камери. След запълване камерите се покриват със стома-
нобетонна плоча и се изолират от атмосферните условия 
чрез изграждане на многослоен земнонасипен пласт.

-Понастоящем всички се упражняват на темата енергетика и  зелена сделка. Аз 
обаче съм оптимист за бъдещето на комплекса Марица-изток, коментира депу-
татът от Има такъв народ  (ИТН)от 27 МИР  инж. Тихомир Тенев. Той е член на 
парламентарната комисия по енергетика, а повече от 20 години е свързан профе-
сионално и емоционално с енергетиката и с Маришкия комплекс. 

-За всички е видно, че без въглищните централи България не може да се 
справи в създалата се ситуация. Това са базови мощности, движещи енер-
гетиката ни. Наред с ядрената енергетика, ВЕИ-тата и ВЕЦ-овете , другият 
основен елемент са въглищните централи. Без тях не можем.  Независимо 
от това дали ще ползват въглища или друг вид гориво, от което да се нама-
ли въглеродният отпечатък, бъдеще за топлоцентралите има. Трябва много 
внимателно да се обърне внимание на иновативните методи, които са в съ-
ответствие с ЕК, категоричен е Тихомир Тенев. По думите му количествата 
азерски газ, които ще достигат до България чрез връзката Комотини-Стара 

Загора, са вече договорени в пълния им капацитет. 
Оттук нататък следва енергийното ни министер-
ство да сключи дългосрочни договори и да се спо-
разумее за цената.

-Не е толкова определящо дали ще ползваме аме-
рикански или руски газ. По-важното е миксът в 
страната да бъде добър и на добра цена за иконо-
миката и домакинствата. За България е важно да 
има енергийна стратегия, която да следва. Да не за-
бравяме също, че 90% от икономиката ни е зависима от газа. В тази насока 
енергийното министерство трябва да сключва дългосрочни договори по от-
ношение на синьото гориво. Колкото по-дългосрочни са те, толкова ще бъде 
предвидимо производството в икономиката.  

Генади СПАСОВ

Тихомир Тенев 
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ИНСТИТУТ ЗА ЕНЕРГИЕН МЕНИДЖМЪНТ
www.emi-bg.com

Уважаеми ръководители, работници и служители от Уважаеми ръководители, работници и служители от 
предприятията на българската енергетика,предприятията на българската енергетика,

Приемете искрените ми поздравления по случай Приемете искрените ми поздравления по случай 
професионалния Ви празник -  професионалния Ви празник -  

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!
Желая много мъдрост, енергийна дипломация, Желая много мъдрост, енергийна дипломация, 

иновативна инженерна мисъл и воля за справяне с иновативна инженерна мисъл и воля за справяне с 
трудностите на всички, ангажирани в енергийния трудностите на всички, ангажирани в енергийния 
сектор на България. От позициите на своя опит и сектор на България. От позициите на своя опит и 
професионализъм, българските енергетици, убеден професионализъм, българските енергетици, убеден 
съм, ще успеят да се справят и в дни на огромни съм, ще успеят да се справят и в дни на огромни 
предизвикателства пред енергетиката и икономиката предизвикателства пред енергетиката и икономиката 
на цяла Европа. на цяла Европа. 

С почит и благодарност за професионализма, желая здраве, благополучие и С почит и благодарност за професионализма, желая здраве, благополучие и 
успешни проекти!успешни проекти! Славчо Нейков

Председател на УС 

ÄÅÍß ÍÀ ÅÍÅÐÃÅÒÈÊÀ!ÄÅÍß ÍÀ ÅÍÅÐÃÅÒÈÊÀ!

Поздравява своите служители, 
партньори и всички български 

енергетици с професионалния им празник – 

Константин Делисивков
Управител

Предизвикателствата пред енергетиката на България изискват висока 
гражданска и професионална отговорност, висока компетентност, 
иновативни  решения.

 Българските енергетици винаги са посрещали предизвикателствата с 
оптимизъм и увереност в собствените сили и знания. 

С благодарност за професионализма, за умението и волята да се 
справяте с трудностите и да постигате успехи. 

Желая здраве, радост и удовлетворение от трудната професия!  
ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!

www.energeo.bg 

Поздравява своите работници, служители и всички
 колеги – енергетици с професионалния ни празник -

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!
Живот и здраве, спорни делници и благополучие на 

всички колеги и приятели, избрали трудната професия на 
енергетика!

Благодаря Ви за труда и професионализма, за коректното 
сътрудничество, за успехите, които постигаме заедно! 

Честит празник и нови сполуки в енергетиката на 
България!

Инж. Петко Михайлов
Управител

www.se.com/bg

Поздравява своите служители, контрагенти, 
колегите от енергийния и минния бранш на страната 
по случай

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!
Посрещнете професионалния си празник със 

самочувствие и удовлетворение от постигнатото, 
със сили и устременост за предизвикателствата на 
настоящето, с нови идеи и вяра за реализацията на 
бъдещи проекти.

С почит и признание към всички български 
енергетици, желаем  здраве, радост и благополучие!

От ръководството 

21 ГОДИНИ

БЪЛГАРСКИ АТОМЕН ФОРУМ
www.bulatom-bg.org

Честит празник, Уважаеми колеги !!! 

Орисани сме да осигуряваме на нашето 
общество продукт, без който никой в 
съвременния свят не може да 
съществува - електрическата енергия. 

Да, времето в което живеем и 
работим е трудно и непредсказуемо. 
Предизвикателствата, с които трябва да се справяме, 
не са едно и две. В тази екстремна обстановка, когато 
ежедневно трябва мислим за пандемията от Ковид-19,  за 
войната в Украйна, за инфлацията, за семействата си, все 
пак на преден план остава нашата професия и успешното 
й осъществяване.  И през последната година Българската 
енергетика успешно изпълняваше своята функция-
непрекъснато подаване на ел. енергия за промишлеността 
и бита в нашата страна, като допълнително продължи 
да бъде единствения доставчик на ел. енергия за нашите 
съседи в региона. 

Желая на всички нас скорошно успешно решаване на 
изброените по-горе проблеми, а в личен план Ви желая 
преди всичко здраве и спокойствие.  Бъдете все така 
настоятелни и точни в изпълнение на служебните си 
задължения. 

С уважение: Д-р инж. Богомил Манчев 
Председател на Български Атомен Форум   
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РУСЕНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – РУСЕНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – 
АНГЕЛ КЪНЧЕВ АНГЕЛ КЪНЧЕВ 

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!

75 ГОДИНИ75 ГОДИНИ

Поздравява всички свои студенти 
и преподаватели от техническите 

специалности,
ръководствата на всички енергийни компании в страната 

и техническата академична общност по случай 

С почит и благодарност за трудната професия, на която сте се 
посветили, за да градите съвременния облик на българската 
енергетика!

Благодарение на всеки един от Вас, българската енергетика 
продължава да е ключов фактор за развитието на националната икономика.

Няма по-добре запознати от нас – Вашите преподаватели – колко трудно се създават 
специалисти енергетици. Ценим високо професионализма и волята  Ви да се справяте с 
всички предизвикателства.

Здраве, радост и професионални успехи!
  Акад. Христо Белоев, дтн 

Ректор

www.uni-ruse.bg Уважаеми ръководители, работници и служители от 
българските топлоелектрически централи, скъпи енергетици 
от енергийния комплекс Марица - Изток, приемете искрените 
ми поздравления  по случай професионалния  Ви празник - 

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!
С  почит и благодарност за трудната професия, в която създавате 

съвременния облик на българската енергетика!
Благодарение на всеки един от Вас, българската енергетика 

продължава да е ключов фактор за развитието на националната икономика.Уверени сме 
в бъдещето на комплекса Марица-Изток в светлината на новите възможности, които 
предлагат науката и технологиите.

Няма по-добре запознати от  нас - Вашите преподаватели- колко трудно се създават 
специалисти - енергетици. Ценим високо професионализма и волята Ви да се справяте с 
всички предизвикателства.

Пожелаваме Ви много здраве, благополучие, професионални успехи и признание!
                           ЧЕСТИТ ПРАЗНИК! Проф. дн инж. Ив. Кралов

 Ректор на ТУ София

ТЕХНИЧЕСКИ  УНИВЕРСИТЕТ - 
ГАБРОВО

Уважаеми ръководители, работници и служители 
от предприятията на българската енергийна 
промишленост, Приемете искрените ми поздравления 
по случай професионалния  Ви празник - 

ДЕНЯ НА  ЕНЕРГЕТИКА!
С  почит и признание за професионализма и отрудения 

делник, без които съвременният живот е невъзможен.  
Днес, повече от всякога, професията Ви изисква познания на 

всички научни и практически постижения на енергетиката 
в световен мащаб. От Вашите знания, компетентност и 
професионализъм ще зависи сигурността и устойчивостта 
на енергетиката на бъдещето. А от нас– Вашите преподаватели – зависи да 
създадем следващото поколение знаещи и можещи енергетици на България!

Здраве, радост и смели инженерни начинания!
 Проф. д-р инж. Илия Железаров 

Ректор на ТУ - Габрово

НАУЧНО-ТЕХНИЧЕСКИ СЪЮЗ 
НА ЕНЕРГЕТИЦИТЕ В БЪЛГАРИЯ

www.ntse-bg.org
Скъпи колеги, енергетици, 
Приемете искрените ми поздравления  по случай 

професионалния ни празник – 

По пътя към климатично неутрална икономика 
сектор Енергетика преминава през сериозни 
предизвикателства. Предстоящите промени 

ще се нуждаят от опита, визията и уменията на 
всеки един български енергетик. Вярвам, че 

знанието, научният и иновативен подход са в 
основата за намиране на ефективни решения за развитието 

на енергийния сектор.
На всички български енергетици желая здраве, радост и 

успешни нови проекти!

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!

Проф. Бончо Бонев
Председател

БЪЛГАРСКА АКАДЕМИЯ НА НАУКИТЕБЪЛГАРСКА АКАДЕМИЯ НА НАУКИТЕ
ГЕОЛОГИЧЕСКИ ИНСТИТУТГЕОЛОГИЧЕСКИ ИНСТИТУТ

Уважаеми колеги от въгледобивния 
и енергийния бранш на страната,

Колективът на Геологическия 
институт при БАН най-сърдечно Ви 

поздравява по с лучай професионалния Ви празник – 
  ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!
Енергетиката е двигател на всяка съвременна държава– 

фактор за икономическа стабилност и енергийна 
независимост. С почит и благодарност към всички миньори 
и енергетици – за неуморните усилия, за риска и отговорността, с които изпълвате 
отрудения си делник! 

Пожелавам Ви още повече успехи, всеотдаен труд и спокоен делник! 
Здраве, радост и благополучие на всички енергетици!

Проф. д-р инж. геолог Радослав Наков
Директор

ЕЛЕКТРОТЕХНИЧЕСКИ ФАКУЛТЕТ
Поздравява всички свои студенти и 

преподаватели, ръководствата на всички 
енергийни компании в страната и техническата 
академична общност по случай  ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!

Почит и благодарност за трудната професия, на която сте се 
посветили. Професия, изпълнена с динамика,

която Ви изправя пред предизвикателството да създавате 
иновативна и нисковъглеродна енергетика, осигуряваща 
енергийната сигурност на България!

Именно от нас, преподавателите в техническите вузове, зависи утрешните 
енергетици да бъдат знаещи, можещи и креативни – хората, които ще 
решат глобалните кризи, пред които е изправено човечеството!

Много здраве, успехи и смели инженерни начинания! 
 Проф. д-р инж. Валентин Колев

Декан на Електротехнически факултет

www.valbis.com
Поздравявам всички  колеги и партньори, заети в енергийната 

индустрия на страната, по случай професионалния им празник - 
ДЕН НА ЕНЕРГЕТИКА!

С огромна почит и признание за професионализма, 
за уменията да се справяте с предизвикателствата, 
пред които са изправени българската икономика и 
енергетика! 

Желая здраве, радост и удовлетворение 
от трудната професия, спорни делници и 
честити празници!

Стабилна и силна 
енергетика за България!

Тодор Тодоров
 Управител

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!

Поздравява всички свои членове, партньори  и колеги 
енергетици от цялата страна по случай 

Велизар Киряков
Председател 

С благодарност за професионализма, за отрудения 
делник, в който създавате най-иновативната енергетика 
в света – ВЕИ енергетиката! 

Нека да са спорни дните Ви, изпълнени с радост и 
удовлетворение от трудната професия, осигуряваща 
чиста околна среда, здраве и бъдеще за нашите деца и за света!

Живот, здраве, устойчив растеж и по-добри дни за българската 
екологична  енергетика!

www.apee.bg 

АСОЦИАЦИЯ НА ПРОИЗВОДИТЕЛИТЕ НА 
ЕКОЛОГИЧНА ЕНЕРГИЯ
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МАРИЦА-ИЗТОК ТРЯБВА ДА РАБОТИ МАКСИМАЛНО ДЪЛГО

Ц И Е С -   У Н И К А Л Е Н  С  К А Ч Е С Т В О Т О  Н А  У С Л У Г И Т Е

ПРОЕКТ „ SPA TOWNS – PLACES OF HEALTH AND CIVILIZATION” В ПГЕ „ДЖОН АТАНАСОВ“ПРОЕКТ „ SPA TOWNS – PLACES OF HEALTH AND CIVILIZATION” В ПГЕ „ДЖОН АТАНАСОВ“
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-Енергийното министерство остава отговор-
ност на енергийния министър в оставка Алексан-
дър Николов до освобождаването му от власт от 
Народното събрание, каза депутатът от Продъл-
жаваме промяната от 27 МИР Атанас Михнев. 

-България ще има ток през 
зимата благодарение на компле-
кса Марица-изток. 70% от тока 
на България, през зимния сезон, 
се осигурява именно от Мари-
ца-изток. Комплексът трябва да 
работи на познатия си капацитет 
максимално дълго, защото стра-
ната ни няма друг избор. Енер-
гийният пазар на Европа е ко-
ренно променен поради войната, 
а и много преди нея. Разчитаме, 
че държавите-членки на Европа ще осъзнаят, че не могат без 
въглищните си централи, защото доставката на руски газ става 
все по-трудна. В настоящата геополитическа обстановка, Бъл-
гария не може без Марица-изток. Европа все повече ще разчи-
та на въглищната енергетика, категоричен е Атанас Михнев. 

На 9 юни  Център за изпитване и европейска сертификация 
(ЦИЕС) отпразнува своя 20-годишен юбилей със стилно парти в 
хотел Сити, Стара Загора. Над 170 гости присъстваха на събитие-
то – служители, клиенти и партньори на компанията, представи-
тели на държавни институции.

Управителят на ЦИЕС, инж.Благовеста Шинева с вълнение 
поздрави всички гости с добре дошли. Тя подчерта факта, че 
20-години са минали изключително бързо, но ЦИЕС е реализирал 

Приключи поредната визита от проекта  ”Спа-градове  - места на 
цивилизации и здраве” по Програма Еразъм+, чийто домакин беше 
Професионална гимназия по електроника „Джон Атанасов“ -Стара 
Загора.

От 9 до 13 май ПГЕ „Джон Атанасов“  прие ученици и учители 
от останалите четири държави, участнички в проекта -  Обща гим-
назия гр. Пярну, Естония, Професионално училище “Август Хорх“ 
гр. Андернах, Германия, Група от училища на Фелгерайс, Португалия 
и Общообразователен лицей „Мария Склодовска-Кюри“ гр. Конске, 
Полша. 

Тема на посещението в България беше запознаване на  партньо-
рите със стари и съвременни технологии в балнео-  и спа- лечението, 
пречистването на отпадните води,  различните аспекти на безопас-

своята цел и мечта – да бъде първият български орган за оценяване 
на съответствието, акредитиран, нотифициран, със собствени ла-
боратории и с много дейности в услуга на бизнеса. В допълнение 
добави, че ЦИЕС е уникален с качеството на услугите, които пре-
доставя и затова има вече над 5000 клиенти. 

Пред гостите на събитието беше премиерата на юбилейното 
видео на компанията. В него беше представен екипът на ЦИЕС и 
мигове от работните процеси при сертификацията на технически 
продукти и системи за управление, провеждане на лабораторни 
изпитвания, технически надзор, контрол, обследване за енергийна 
ефективност и обучения.

С призове в категории 20 успешни години и Специален принос 
бяха отличени служители и партньори на компанията. Инж. Ши-
нева също получи приз-изненада с признателност за отговорното 
управление, мотивацията и вдъхновението. Автор на дизайнерски 
изработените плакети е Стефан Петров, възпитаник на Национал-
ната Художествена Академия. 

Инж. Ирина Динева, управител на Холдинг Загора ООД беше отличена с плакет 
Изключителен принос за създаването и подкрепата на ЦИЕС през годините. Инж. 
Динева от своя страна обяви, че Холдинг Загора подарява на рождениците модерна 
апаратура за изпитване на възпламенимост на защитни маски и универсален стенд за 
изпитване на якост на опън. С придобиването на това оборудване ЦИЕС става един-
ствената в България лаборатория, която предлага изпитвания на защитни маски по 
стандарт EN 149.

PR

ност в курортите, както и с видовете минерални води, тяхното бутилиране и 
рециклиране на пластмасови бутилки.  За представяне на българското балнео- и 
спа лечение любезно ни съдействаха от спа -хотел „ДианаМар“ в Павел баня. 
Ръководството на хотела  ни предостави възможност да разгледаме спа-центъ-
ра, запозна ни с различните технологии за лечение и релаксация, а също така се 
насладихме и на част от услугите, които предлагат.  

Като част от програмата посетихме Историческия музей,  Музея на религиите 
и демонстрационно – атрактивен комплекс Бага Тур в Стара Загора. Потопихме 
се в ароматната красота на  етнографски комплекс „Дамасцена“ с. Скобелево. 

Благодарим на инж. Станчо Станев  - кмет на Старозагорските минерали 
бани, с чието съдействие посетихме балнеоложкия курорт и  за спомен от наша-
та среща посадихме пет дръвчета.

На финала партньорите от проекта споделиха с благодарност за интересния 
и атрактивен начин на представяне на визитата от страна на ПГЕ „Джон Атана-
сов“. 

Прием на ученици за V, VІ клас - Подаване на документи за кандидатстване -
 13.06. - 17.06. 2022 г. 
Провеждане на изпит за проверка на способностите - 18.06.2022 г.
Прием на ученици за VІІІ клас: Подаване на документи за кандидатстване - 20.06. - 
24.06. 2022 г.П
Провеждане на изпит за проверка на способностите - 25.06.2022 г., а за 
лютиерите и на 26.06.2022 г. - изпит по музика. 
Записване на приетите ученици - до 08.07.2022 г. 
Казанлък, ул. “Ген. Радецки” №80; тел.: +359 431 63575; GSM:+359 878 92 70 03
www.art-school.eu ; e-mail: pgpikk@abv.bg

Първото специализирано  училище в областта на изкуствата с прием за 
специалности: Изящните изкуства – Живопис, Графика, Скулптура; Дизайн – 

пространствен и промишлен; Рекламната графика и Лютиерство – единствена 
по рода си на територията на Балканския полуостров.

Разполага с прекрасна сграда, съвременни специализирани ателиета, кабинети 
за изкуство, собствени художествени галерии и музей, както и общежитие.

В училището се обучават ученици от 5 до 12 клас.

НАЦИОНАЛНА ПРОФЕСИОНАЛНА ГИМНАЗИЯ ПО 
ВЕТЕРИНАРНА МЕДИЦИНА „ИВАН ПАВЛОВ“ – СТАРА ЗАГОРА

ПРИЕМ 2022/2023

      СРОК НА ОБУ ЧЕНИЕ 5 ГОДИНИСРОК НА ОБУ ЧЕНИЕ 5 ГОДИНИ

НОВО! Възможност за придобиване на правоспособност за управление на МПС категории Твк, Твк-3,В

    Стара Загора, бул. П. Евтимий 21, 0878 190 221, 0878190228, 0878 190 348, www.pgvm-bg.com 

Професия ВЕТЕРИНАРЕН ТЕХНИК – 2 паралелки

Професия ВЕТЕРИНАРЕН ЛАБОРАНТ – 1 паралелка

Професия ТЕХНИК – ТЕХНОЛОГ ПО КАЧЕСТВОTO НА ХРАНИ И НАПИТКИ -1паралелка

• Специалност ВЕТЕРИНАРЕН ТЕХНИК с разширено изучаване
 на английски език
• Специалност ВЕТЕРИНАРЕН ТЕХНИК с  английски език

• Специалност ВЕТЕРИНАРЕН ЛАБОРАНТ с  английски език

• Специалност Контрол на качеството и безопасност на храни и напитки с  
английски език

Атанас Михнев 
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НАЦИОНАЛНАТА ВОЛЕЙБОЛНА ЛИГА Е НА ПЛЮС

НАЦИОНАЛНИЯТ ОТБОР ИЗКОПА ДЪНОТО

АБСУРДНАТА ПЪРВА ЛИГА

НЕУРЕДИЦИТЕ ВЪВ ВТОРА ЛИГА СА БЕЗКРАЙНИ

-Ще за-
помня спорт-
ния минис-
тър Радостин 
Василев само 
с прическата, 
добре под-
държана с 
гел, коменти-
ра Николай 
Стоянов- член на УС на Българската федерация по борба и президент 
на клуба по борба Берое.

За четирима от възпитаниците на  тима предстоят сериозни меж-
дународни схватки. Иван и Радомир Стоянови ще са част от нацио-
налния отбор при юношите със старши треньор беройският настав-
ник Диан Динчев. Тази родна гарнитура ще участва на европейския 
шампионат в Рим. Момчетата се подготвят за авторитетното изпита-
ние на лагер в Азербайджан. Титулярните категории, в които Иван, 
Радо и Дянко ще излязат на тепиха в италианската столица са до 70, 
до 74 и до 79 кг. Съотборникът им Калоян Атанасов пък ще мери сили 
на европейския шампионат за кадети в Букурещ в категория до 70 кг.

-Международните надпревари са критерият ни за класа. В тях си 
проличава истинското ниво на състезателите ни. Пожелавам си че-
тири медала, каза президентът на старозагорските борци Николай 
Стоянов.  

В качеството си на член на УС на Българската федерация по борба, 
той съобщи, че в съставът му влизат трима нови членове. Между тях 
е и синът на Гриша Ганчев- Данаил.  

Някак пренебрежително наричаме Андора, Люксембург, Лихтен-
щайн, Сан Марино, Малта и Гибралтар футболни джуджета. Но ето, 
че и ние се наредихме до тях. Българският национален отбор я докара 
дотам, че да се радва на опълченски хикс при гостуването си на Грузия. 
При това без да е отправил точен удар във вратата на съперника, а само 
се е бранил в глуха защита, изритвайки топката по-далеч от полови-
ната си. Националният отбор е толкова апатичен, че даже спортните 
журналисти, от чисто професионално любопитство не се интересу-
ват кой ще е постоянният му селекционер. И кой ще замени времен-
ния такъв Георги Иванов-Гонзо. Като варианти за нови наставници 
на държавния отбор се спрягат Димитър Димитров-Херо и Николай 
Киров. Съмнително е дали и двамата обаче ще си заложат авторитета, 
за да се занимават с 
разбитата команда, 
наречена национа-
лен отбор на Бъл-
гария. Някак много 
удобно някои раз-
бирачи се опитват 
да ни убедят, че 
каквато ни е дър-
жавата, такъв ни е 
и футболът. Нито 
Босна и Херцегови-
на, нито Албания, нито Северна Македония, са цъфнали и вързали, 
но във футболно отношение ни превъзхождат и имат стадиони, до-
макинстващи на европейски клубни финали. А ние едно футболно 
съоръжение нямаме като хората. Преди време най-успешният ни 
футболен мениджър-направилият име в Барселона-Лъчезар Танев, 
даде проста и ясна рецепта за излизането на футбола ни от дълбокото 
блато. На него му е нужна национална стратегия, която да се следва 
от всички, без значение кой е на власт. За нови стадиони да се обеди-
ним и да чукаме за пари на вратите на спортното и на финансовото 
министерство, докато ни отворят. Иначе футболът и националният 
ни отбор ще продължат да копаят дъното.  

Само вторият ни футболен ешелон е по-абсурден и смешен от 
първия. Всяка година поне два от отборите в него прекратяват преж-
девременно участието си, поради финансови и организационни 
проблеми. И на този фон футболната ни централа не се решава да 
ги намали и да вдигне малко нивото и интригата в дивизията. Още 
по-смешно е нейното решение да вкара втори отбори на някои елит-
ни представители. Те нямат право да влизат в Първа лига. Уж трябва 
да обиграват млади състезатели, но често ползват футболисти от А 
отбора и така са с класи над конкурентите си. Втората ни футболна 
лига отдавна трябваше да е от максимум 14 състава. Така щеше да е 
по-равностойна и интересна. Но уви, тя е от цели 18 отбора. Повечето 
от тях без пари, без бази и с лицензионни проблеми. Идва времето 

Смях в залата бе решението да се 
увеличи броят на отборите във фут-
болния ни елит от 14 на 16. Футбо-
лът на високо ниво гълта средства, 
а те за тимовете ни са кът. Отделно 
от това, голяма част от тях нямат ху-
бави бази. Обикалят като цветарки 
стадионите, докато някой от тях ги 
подслони, за да домакинстват някъ-
де. Абсурдно е Спартак (Варна) да 
домакинства в Разград, Хебър (Па-
зарджик) - в София, Пловдив или 
Стара Загора, а столичният Септември - в Благоевград. Че нямаме бази е ясно, не 
от вчера. Ама и пари няма. Та отборите ни ще започнат шампионата без да е ясно 
дали всички ще го завършат, притиснати от финансов недоимък. На този фон 
имаме друг абсурд във футбола с марка БГ. Отборите правят мащабни селекции, 
докарвайки състезатели със съмнителни качества. Те идват у нас и в повечето 
случаи безславно си заминават. Или правят име в България, а последващият им 
трансфер извън рамките на държавата ни, приключва безславно. Така е, защото 
футболът ни е слаб и непривлекателен. Гледаме го, повече по навик, отколкото с 
интерес. Големите и успешни футболни босове като Кирил Домусчиев и Гриша 
Ганчев също вече не се интересуват живо от футбола ни. Медийните им изяви са 
повече принудителни, под фенски натиск, отколкото направени с желание, както 
беше наскоро. Абсурдната ни елитна футболна лига ражда отбори и проекти без 
качество и с кратък живот. Но продуктът, който дава тя, е много слаб. Надявахме 
се поне, че заради кризата футболистите ще намалят финансовите си претенции. 
Нищо подобно. Разговорите им за заплати започват от 5-6 хиляди лева и стигат 
до 40 хиляди евро. А ги гледат не повече от 2-3 000 души на мач. 

СПОРТ
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С
т

ра
ни

ца
т

а 
по

дг
от

ви
  И

ва
н 

Н
ЕЙ

К
О

В

-Последният спортен министър Радостин Василев остави пълен батак след себе 
си. Министерството дължи на клубовете много пари от спортния тотализатор, без 
които те не могат да съществуват, каза председателят на Националната волейболна 
лига, председател на волейболния клуб Берое при мъжете и управител на РУДИН 
Живко Желев.

-Радостин Василев оряза бюджетът на волейболната ни федерация с близо 500 
000 лв. с мотива, че не сме се класирали за Олимпийски игри в два поредни цикъла 
и не сме подготвили Олимпийски надежди. Въпреки него и политиката му Нацио-
налната волейболна лига преодоля загубите и е на плюс с 200 000 лв. 

-На последното събрание направихме  финансов отчет за  2021-ва. Новият 
шампионат при мъжете ще започне във втората половина на октомври, а жребият 
ще се тегли в средата на септември. Една седмица преди старта на първенството, 
най-вероятно във Варна, ще е мачът за Суперкупата. Очертава се много сериоз-
на конкуренция в мъжката Суперлига. Търсим вариант да договорим по - добри 
пари от телевизионните права за клубовете, поясни Живко Желев. В ръководения 
от него Берое, с нов наставник Мирослав Живков, селекцията е в ход:

-Привлякохме центъра Венцислав Рагин от Нефтохимик и диагонала Спас 
Байрев от Пирин (Разлог). Търсим разпределител, какъвто имаме на проби, и 
с когото сме в преговори. Подновихме контракта на руския състезател Алексей 
Земленко.  Целим да се подсилим и с посрещач. При нас селекцията никога не 
е мащабна. Имаме достатъчно добри собствени кадри. Бюджетът ни е осигурен. 
Харчим в рамките на разумното. Опитваме да подобрим финансовите параметри 
на договора си с Efbet. Отваряме и фен-магазин. Тази година ще гоним медалите 
в мъжката елитна дивизия.  

да се тегли жребия за новия сезон. А 
не сме наясно кои ще са отборите във 
второто ни футболно ниво. И така е 
вече 4-5 години. Но на кого му пука 
от това? Теглим някаква програма, 
нагласяме ги някак тимовете в четен 
брой, пък колко ще изкарат, после ще 
му мислим. Идва лято, време за море 
и за купони. Кой ще ти се занимава с 
някакъв си футболен формат? И по-
сле се питаме защо ни няма на голя-

мата футболна карта? Хората по белия свят отдавна са наясно с футболната си ор-
ганизация по първенства и турнири с месеци напред. Ние сме винаги на обратния 
полюс. Решаваме нещата в последния момент. Както дойде и както ни е удобно.  
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СПЕШНИ МЕРКИ ЗА УСКОРЕНО ИЗГРАЖДАНЕ И 

ИНТЕГРИРАНЕ НА ВЯТЪРНИ И СЛЪНЧЕВИ ЦЕНТРАЛИ 
Българска ветроенергийна асоциация (БГВЕА) e пред-
ставителна организация за сектор вятърна енергия в 

страната; асоциацията обединява мнозинството от фирмите – произво-
дители на електроенергия от вятър и инвеститори в проекти за производ-
ство на електроенергия от вятър. Членовете на БГВЕА формират същест-
вен дял от общата инсталирана мощност на вятърна енергия в България. 
БГВЕА е организация с нестопанска цел, която подкрепя устойчивото раз-
витие на вятърната енергия и интеграцията й в електроенергийния микс. 
Основните насоки, в които работи активно асоциацията, са развитие на 
законодателната и регулаторната рамка с цел създаване на благоприятна 
бизнес и инвестиционна среда, както и развитието на устойчиво парт-
ньорство между всички заинтересовани страни.
В контекста на войната в Украйна, енергийната сигурност на Европа, и в 
частност на България, е под непосредствена заплаха, се казва в позиция на 
БГВЕА, разпространена в отворено писмо до медиите. Повече от всякога 
европейските граждани и бизнес се нуждаят от eнергийна независимост - 
сигурна, достъпна и чиста енергия, добита на нашия континент. От непо-
средствена важност е да заложим на значителния местен вятърен и слънчев 
ресурс и да предприемем бързи и целенасочени действия в посока мащабно 
инсталиране на възобновяема енергия, което ще спомогне независимостта 
от вноса на енергоносители, като същевременно ускори процеса по декар-
бонизация. 
На 8 март ЕК представи план „RePower EU” за ускорена експанзия на вятър-
ната енергия и други ВЕИ за увеличаване на енергийната сигурност. ЕС си 
поставя цел за 50% електроенергия от вятър до 2050г. Комисията подчер-
тава фундаменталната нужда от улесняване на разрешителните процедури 
за нови ВЕИ проекти, като акцентира, че това е „въпрос от изключителна 
спешност“ за европейския енергиен преход. Дългите и усложнени процеду-
ри са основната спирачка за увеличаване дела на вятърната енергия. 
Към настоящия момент електроенергията, произвеждана от вятър и слън-
це, е в пъти по-евтина от електроенергията, произвеждана от изкопаеми 
горива и АЕЦ. Така, наред с непосредствения ефект в подкрепа на енер-
гийната сигурност, мащабното интегриране на ВЕИ мощности в електро-
енергийната система на България ще повиши конкурентоспособността на 
българската икономика, ще бъдат привлечени инвестиции, изискващи дос-
тавки на ВЕИ енергия и ще бъдат разкрити множество висококвалифици-
рани работни места. 
Според проучване, проведено съвместно от Eвропейската платформа за 
технологии и иновации в областта на вятърната енергия (ЕtipWind) и Eв-
ропейската вятърна асоциация (WindEurope), енергийна система, базирана 
на възобновяеми източници, няма да струва повече като дял от БВП, откол-
кото настоящата енергийна система, базирана до голяма степен на изкопае-
ми горива. Подобна система ще намали драстично разходите, свързани със 
замърсяването на въздуха и негативното въздействие върху околната среда 
и човешкото здраве. За да постигне това, ЕС трябва да увеличи капацитета 
си за оншорна вятърна енергия до 1000 ГВт и до 300 ГВт за офшорна вя-

търна енергия до 2050 г. 
Към настоящия момент 
общата инсталирана 
мощност е 236 ГВт и в 
този смисъл нужната 
трансформация изис-
ква Европа да удвои 
изграждането на нови 
вятърни паркове на го-
дишна база.
Вятърната енергия се оказа устойчива на кризата, предизвикана от 
COVID-19. Данните от предходната година сочат, че секторът допри-
нася 37 милиарда евро към БВП на ЕС и наема 300 хил. работници.
Основните предимства на вятърната енергия могат да бъдат откроени 
отчетливо:
Вятърът е местен енергиен ресурс, който намалява зависимостта от 
внос на енергия и енергоизточници и ограничава въздействието на во-
латилните цени на изкопаемите горива. 
Вятърната енергия отделя нула въглерод, серни и азотни окиси. 
Вятърните енергийни проекти произвеждат ~ 95% по-малко CO2 от 
газовите и ~ 98% по-малко CO2 от въглищните централи. 
Вятърните проекти не консумират почти никаква вода. 
Въглеродният отпечатък е незначителен: една турбина изплаща еми-
сиите от целия си жизнен цикъл само за 6-9 месеца работа. 
Проектите във вятърна енергия влияят позитивно върху местните 
общности, насочвайки ресурси  в отдалечени райони с ниска инвес-
тиционна активност.
Вятърните паркове функционират в гарантирана симбиоза с другите 
икономически сектори, като същевременно работят в пълно съответ-
ствие с биоразнообразието и защита на околната среда.
Настоящата геополитическа обстановка поставя още по-остро необхо-
димостта от  спешна и значима трансформация на електроенергийната 
система на България. В последните години поредица от законодателни 
и нормативни мерки доведоха до колосален отлив на инвестиции във 
ветроенергийни централи, като едва 7 МВ са инсталирани в периода 
2015-2021. В този смисъл е наложителна отчетлива държавна  полити-
ка, която да се фокусира върху устойчиви геополитически, икономи-
чески и бизнес модели. Спешни законодателни и нормативни промени 
следва да позволят ускореното развитие, изграждане и интегриране на 
вятърни и слънчеви централи в електроенергийната система на стра-
ната. Българската ветроенергийна асоциация остава конструктивен 
партньор на отговорните институции в работата по разработване на 
необходимите политики и стратегии, които да направят възможен 
прехода към чиста и независима енергетика като значим елемент за 
националната сигурност.

Поля ИВАНОВА

Б Ъ Л Г А Р И Я  Н Е  М О Ж Е  Д А  С И  П О З В О Л И  Д А  З А Г У Б И   М А Р И Ц А - И З Т О К 
- В частта Енергетика на националния план 

за възстановяване и устойчивост е предвидено 
изграждането на индустриални батерии, пред-
вид очакваното нарастване на нови енергийни 
мощности, предимно от възобновяеми източни-
ци, коментира народният представител от Про-
дължаваме Промяната от 27 МИР и председател 
на парламентарната Комисия по енергетика Ра-
дослав Рибарски. И допълни:

-Планът предвижда още  редица проекти за по-
стигане на енергийна ефективност- както за ед-
нофамилни и многофамилни жилища, така и за 
малки средни и големи предприятия. За да се га-
рантира финансирането обаче, в следващите 1-2 
години в законодателството ни е редно да бъдат заложени няколко реформи, 
засягащи предимно енергийната бедност и пазара на енергия. 

Депутатът от Продължаваме промяната коментира идеите за изграждане на 
батерийно производство, на соларни паркове или на американски химически 
завод на територията на Мини Марица-изток като инвестиционни идеи, широ-
ко популяризирани в началото им:

-Те обаче не са заложени в Националния план за възстановяване и устойчи-
вост. Такъв вид производство, по-скоро ще бъде разгледано в Плана за спра-
ведлив преход. Видно е, че търсенето на литий и на батерии в цял свят нара-
ства. Едно такова производство ще добави нов сектор за старозагорски регион. 
Това обаче са по-скоро инвестиционни намерения, заложени като теми за об-
съждане. Радослав Рибарски е категоричен, че  евентуален батериен комплекс 

не може да замени базова мощност:
-Батериите, които евентуално ще се монтират около подстанции на 

Енергийния системен оператор, ще бъдат с по-малка мощност. Идеята е 
те да подпомагат мрежата, когато има претоварване и да дават енергия 
към мрежата при по-високо търсене. Идеята е батериите да складират 
евтин ток, защото при свръхпроизводство, дори през събота и неделя, 
цената на  еленергията спада до нива от няколко десетки лева. В пиковите 
часове порядъкът е около 400-500 лв. След като евтината енергия покрие 
частта за складиране, може да бъде подадена отново към мрежата и да 
нормализира цените, предлагани в този час.

Народният представител отбеляза, че макар и в по-малък мащаб, бате-
рийни комплекси се разглеждат в цяла Европа. Има ги още в Калифорния 
и Австралия. По думите му България ще изгражда нови  ядрени мощно-
сти:

-Това  е заложено в споразумението на управляващата коалиция. След 
широко експертно обществено обсъждане ще стане ясно къде ще бъдат 
те и на каква технология ще заложат.  

Радослав Рибарски е категоричен, че България не може да си позволи 
да загуби комплекса Марица-изток:

-Единственото, което предвижда Планът за възстановяване и устойчи-
вост е да не бъдат подновявани договорите на американските централи. 
Евентуалното затваряне на въглищните мощности е предвидено за 2038 
година. Търсенето на енергия нараства и трябва да имаме подсигурено 
гориво от независим източник. 

Иван НЕЙКОВ

Радослав Рибарски 
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Уважаеми госпожи и господа,Уважаеми госпожи и господа,
Скъпи енергетици,Скъпи енергетици,
Приемете най-Приемете най-

искрените ми благопожелания по случай искрените ми благопожелания по случай 
ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!

Нека в навечерието на Нека в навечерието на 
професионалния Ви празник професионалния Ви празник 
отчетем, че Вашият труд гарантира отчетем, че Вашият труд гарантира 
икономическия прогрес на страната. икономическия прогрес на страната. 
Той дава съвременния облик на Той дава съвременния облик на 
българската енергетика. Благодаря Ви за българската енергетика. Благодаря Ви за 
професионализма и постиженията. Бъдете живи, здрави професионализма и постиженията. Бъдете живи, здрави 
и горди с труда си!и горди с труда си!

Честит празник!
Халил Летифов

Зам.-председател на 
ПГ на ДПС

ПРОДЪЛЖАВАМЕ ПРОМЯНАТА
Уважаеми енергетици, 

Поздравявам Ви с Вашия професионален празник -
ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!

Енергетиката е двигател на всяка съвременна държава. Със 
своя професионален труд Вие допринасяте за икономическата 
стабилност и водещото място на Старозагорска област в страната 
и създавате условия за динамичното развитие на целия регион. 

Вие посрещате с достойнство всяко предизвикателство на трудните си делници и 
работите с цялата си всеотдайност за устойчивото развитие на този стратегически 
отрасъл. 

Благодаря Ви, че не пестите усилия и време,  за да  направите нашия живот по-
светъл и по-добър!

Пожелавам Ви много успехи и признание за отговорния Ви труд. 
Желая здраве и щастие на Вас и Вашите семейства!

ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!ЧЕСТИТ ПРАЗНИК! Радослав Рибарски
Народен представител от Продължаваме промяната  от 27 МИР

Председател на парламентарната  комисия по енергетика

Проектиране и изпълнение на 
специални взривни работи
www.galdiv.com 

Георги КараивановГеорги Караиванов
УправителУправител

Уважаеми колеги и партньори от енергийния и минно – Уважаеми колеги и партньори от енергийния и минно – 
добивния бранш на България,добивния бранш на България,

Приемете искрени благопожелания по случай Приемете искрени благопожелания по случай 
професионалния Ви празник –професионалния Ви празник –ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!

Вашите усилия и професионализъм са изключително важни за Вашите усилия и професионализъм са изключително важни за 
стабилността  на българската икономика и енергетика  в дни на кризи  и стабилността  на българската икономика и енергетика  в дни на кризи  и 
сътресения. сътресения. 

С благодарност за отрудения делник и  коректното сътрудничество, С благодарност за отрудения делник и  коректното сътрудничество, 
желая много здраве, достоен труд и желая много здраве, достоен труд и 
благополучие на всички български енергетици!благополучие на всички български енергетици!

Стара Загора,  тел.: 042 620 497, 042/ 61 55 66, факс:  042/ 620 487

Поздравява целия екип на дружеството,  всички 
свои работници, клиенти, партньори и енергетиците 
във ВЕИ сектора по случай

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!
Благодарим Ви за професионализма и за Благодарим Ви за професионализма и за 

успехите, които постигаме заедно!успехите, които постигаме заедно!
С пожелание за още по-добри перспективи С пожелание за още по-добри перспективи 

пред ВЕИ енергетиката, за зелено и устойчиво пред ВЕИ енергетиката, за зелено и устойчиво 
развитие на България. Здраве, радост и развитие на България. Здраве, радост и 

успехи на всички енергетици!успехи на всички енергетици!
      ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!

                                                      Инж. Иван Тотев
                                   Изп. директор

•  ВЕИ (соларни системи)
•  пластмасови изделия

•  механична обработка, механичен и ел. монтаж

Гореща вода – супер клас– ефективни за ежедневна дълготрайна употреба в 
автомобилния бранш, селското стопанство, строителството и спедицията.

Стара Загора, www.deita-karcher.com
ПРОФЕСИОНАЛНИ ПОЧИСТВАЩИ МАШИНИПРОФЕСИОНАЛНИ ПОЧИСТВАЩИ МАШИНИ

ЧЕСТИТ ДЕН НА ЕНЕРГЕТИКАЧЕСТИТ ДЕН НА ЕНЕРГЕТИКА

Инж. Ангел Ангелов
Управител

на всички наши партньори в комплекса на всички наши партньори в комплекса 
Марица – изток и в енергийните Марица – изток и в енергийните 
предприятия на страната!предприятия на страната!

Последно поколение пароструйки – на Последно поколение пароструйки – на 
специални преференциални цени вспециални преференциални цени в

  КЕРХЕР ЦЕНТЪР – КЕРХЕР ЦЕНТЪР – 
СТАРА ЗАГОРА!СТАРА ЗАГОРА!

тел.: 0888 635 720тел.: 0888 635 720тел.: 0887 553 875тел.: 0887 553 875, , 
Стара Загора, ул. Димитър Драгиев 53,Стара Загора, ул. Димитър Драгиев 53,  
кв. Три чучура - югкв. Три чучура - юг

КЕРХЕР ЦЕНТЪР- Стара Загора, КЕРХЕР ЦЕНТЪР- Стара Загора, Сервиз и резервни части,Сервиз и резервни части, 

Уважаеми енергетици, 
Позволете ми от името на 

ръководството на Община Раднево 
и лично от свое име, да Ви поздравя 
по повод Вашият професионален 

празник- Деня  на енергетика. Деня  на енергетика. 
Този ден е празник на висок 

професионализъм, както и на неизчерпаем 
стремеж към усъвършенстване, защото 
Вашата професия е чест и призвание. Нека 

отговорната Ви работа да е ползотворна, а дните Ви 
да са изпълнени с удовлетворение от постигнатото. 

От сърце Ви желая здраве и енергичност, 
професионална реализация и множество успехи. 

Честит празник!Честит празник!

ОБЩИНА РАДНЕВО

Д-Р ТЕНЬО ТЕНЕВ 
 КМЕТ НА ОБЩИНА РАДНЕВО 

ПП ИМА ТАКЪВ НАРОД
Уважаеми колеги енергетици,
Поздравявам Ви по случай 
професионалния празник - 
ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!

Безспорно, енергетиката е основен 
двигател на всяка икономика. Именно 
това е секторът, изправен пред най-
големите предизвикателства. Българските 
енергетици ежедневно доказвате своя професионализъм 
и отговорността, която поемате за преодоляване на 
предизвикателствата и решението на проблемите в тази 
сфера.

Пожелавам на Вас и Вашите семейства здраве и много 
успехи в личен и професионален план!

Тихомир Тенев
Народен представител от Има такъв народ от 27 МИР

Уважаеми колеги-  енергетици,Уважаеми колеги-  енергетици,
Най-сърдечно Ви поздравявам с Най-сърдечно Ви поздравявам с 

професионалния ни професионалния ни 
празник -празник -

Д Е Н Я  Н А  Е Н Е Р Г Е Т И К А !Д Е Н Я  Н А  Е Н Е Р Г Е Т И К А !
Желая Ви здраве, щастие и 

успехи!
Нека трудът ни, който е определящ за 

икономическия просперитет 
на България, да получи 
заслужено признание!

Стефан АбаджиевСтефан Абаджиев
Управител Управител 



19.06. - 06.07.2022 г.12 ПОЗДРАВИТЕЛНИ АДРЕСИ

УВАЖАЕМИ КОЛЕГИ ОТ СЕКТОРУВАЖАЕМИ КОЛЕГИ ОТ СЕКТОР ЕНЕРГЕТИКА, ЕНЕРГЕТИКА,

70 ГОДИНИ70 ГОДИНИ

Позволете ми от името на ръководството 
на „Минстрой Холдинг” АД и на Българската 
Минно-Геоложка Камара да ви поздравя 
с професионалния празник „Ден на „Ден на 
енергетиката”.енергетиката”.

Енергетиката на България и на Европа днес  е 
поставена пред сериозни предизвикателства - 

несигурност  в доставките на енергоносители, ръст в цените на петрола 
и газа, нисковъглеродна енергетика и икономика. Предизвикателствата, 
породени от политиката на ЕС за възстановяване и устойчивост, поставят 
редица ограничения пред българската енергетика, но същевременно 
чертаят и нови перспективи и възможности. Необходима е иновативна 
мисъл, мащабни инвестиции, социална отговорност и вярна посока за 
бъдещето. Точно това бъдеще, което всички ще продължим да градим 
заедно – с увереност, решимост и далновидност!

Проф. д.т.н. инж. Николай Вълканов
Председател на СД на „Минстрой Холдинг” АД

Председател на Българска Минно-Геоложка Камара

Приемете моите искрени пожелания по случай професионалния Ви Приемете моите искрени пожелания по случай професионалния Ви 
празник – празник – Деня на енергетика!Деня на енергетика!

Поздравявам Ви за професионализма и отдадеността Ви към Поздравявам Ви за професионализма и отдадеността Ви към 
професията. Вярвам, че ще продължите да работите в същата посока, професията. Вярвам, че ще продължите да работите в същата посока, 
защото развитието на енергийния пазар е от изключителна важност за защото развитието на енергийния пазар е от изключителна важност за 
икономиката на страната.икономиката на страната.

По случай празника поздравявам и Научно-техническия съюз на По случай празника поздравявам и Научно-техническия съюз на 
енергетиците в България, който работи за напредъка на сектора.енергетиците в България, който работи за напредъка на сектора.

Пожелавам Ви с гордост да представлявате професията, да получавате Пожелавам Ви с гордост да представлявате професията, да получавате 
заслуженото признание и уважение.заслуженото признание и уважение.

На всички работещи в сектора желая здраве, професионални успехи и На всички работещи в сектора желая здраве, професионални успехи и 
благоденствие!благоденствие!

Честит празник!Честит празник!

19 юни 2022 г.19 юни 2022 г.  
Гр. София    Гр. София                                       

С уважение,С уважение,
Проф. дтн инж. Цоло ВутовПроф. дтн инж. Цоло Вутов
Управител на Геотехмин ООДУправител на Геотехмин ООД

Уважаеми колеги и партньори от 
минерално - суровинния и енергийния 
бранш на страната,

Приемете искрени благопожелания 
по случай 

Минерално – суровинната индустрия и енергетиката са в основата на човешката Минерално – суровинната индустрия и енергетиката са в основата на човешката 
цивилизация. Изискват компетентност, отговорност и иновативност. Във време на цивилизация. Изискват компетентност, отговорност и иновативност. Във време на 
безпрецедентни глобални кризи те още по-забележимо заемат водещата си роля безпрецедентни глобални кризи те още по-забележимо заемат водещата си роля 
за световните икономики. за световните икономики. 

Независимо от предизвикателствата, българските енергетици и българската Независимо от предизвикателствата, българските енергетици и българската 
техническа академична общност винаги са били на висотата на световната наука. техническа академична общност винаги са били на висотата на световната наука. 
Убеден съм, че с общи усилия  ще успеем да намерим най - иновативните решения Убеден съм, че с общи усилия  ще успеем да намерим най - иновативните решения 
за ресурсната обезпеченост на българската енергетика и индустрия, за да има за ресурсната обезпеченост на българската енергетика и индустрия, за да има 
развитие и просперитет във всички отрасли на българската икономика.развитие и просперитет във всички отрасли на българската икономика.

С благодарност за труда, за успехите и за Вашата отговорна дейност пред С благодарност за труда, за успехите и за Вашата отговорна дейност пред 
обществото. Пожелавам на Вас и Вашите семейства здраве и щастие!обществото. Пожелавам на Вас и Вашите семейства здраве и щастие!

ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИК А!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИК А!

БЪЛГАРСКА МИННО-БЪЛГАРСКА МИННО-ГЕОЛОЖКА КАМАРАГЕОЛОЖКА КАМАРА

Доц. д-р инж. Иван Митев
Изп. директор

www.bmgk.bg 

Поздравява всички свои работници, служители, партньори Поздравява всички свои работници, служители, партньори 
и контрагенти с професионалния им празник -и контрагенти с професионалния им празник -    

ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!ДЕНЯ НА ЕНЕРГЕТИКА!
С благодарност за професионализма и за коректното сътрудничество желаем 

здраве, радост и удовлетворение! 
Намерете в КОНТРАГЕНТ 35 най-смелите и иновативни решения за енергийно 

обезпечаване на Вашия дом и бизнес.
ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!

От ръководството

www.contragent.com 

www.riskeng.bg 

Уважаеми колеги и партньори,
С най-добри чувства и уважение Ви поздравявам 

по случай професионалния празник – Деня на 
енергетика!

Високите цели пред енергетиката на 
България изискват от нас активна гражданска 
и професионална отговорност, широка 
компетентност, добри решения, познаване на 
пазара, нуждите и очакванията на клиентите.

Работата в енергийния сектор е много динамична, ангажиментите 
към енергийния баланс и екологията са твърде високи и изразявам 
увереност и вяра, че ще се справим напълно с тези предизвикателства.

Вярвам, че ще продължим да служим на една кауза – развитието 
на енергетиката, за едно по-ефективно и чисто високотехнологично 
производство на енергия, базисен фактор за живота на съвременното 
общество.

Пожелавам на Вас и Вашите семейства много здраве, щастие и добри 
резултати в личен и професионален план!“
Нели БешироваНели Беширова
Изпълнителен директор и председател на Съвета на директоритеИзпълнителен директор и председател на Съвета на директорите

РИСК ИНЖЕНЕРИНГ АД

 www.elkontrol.com.


